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Protokół Nr XXV/2017 
z XXV zwyczajnej Sesji Rady Gminy Lubomino 

z dnia 19 grudnia 2017 roku 
 

Sesja Rady Gminy odbyła się w sali narad Urzędu Gminy w Lubominie. 
Początek obrad o godz: 10:00 – zakończenie 11:10. 
 
 Stan Rady Gminy - 15 radnych 
 Radnych obecnych - 12 radnych 

Nieobecni Radni   - Eugeniusz Dembowski, Zenon Sznek, Jan Sikora. 

 
Listy obecności radnych, sołtysów oraz gości stanowią załącznik nr 1,2 i 3 do nin. protokołu. 
 
Ad.1 Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Sesję otworzył Przewodniczący Rady Paweł Miąsko. Przywitał Wójta Gminy Pana Andrzeja 
Mazura, Skarbnika Gminy Marię Wojtczak, Sekretarza Gminy Krystynę Błażewicz, Panią 
Marzenę Sulikowsko-Kołakowską Radcę Prawnego, Pana Mariusza Trusiewicza 
Dzielnicowego, Pana Wojciecha Michańczyka Radnego Powiatu Lidzbarskiego, kierowników 
jednostek organizacyjnych, radnych oraz sołtysów. Następnie, w oparciu o listę obecności, 
stwierdził prawomocność obrad i przedstawił projekt porządku obrad, który został przesłany 
radnym, wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Informacja o działalności Wójta między sesjami. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Wnioski i zapytania radnych, sprawy różne. 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia budżetu Gminy Lubomino na rok 2018; 
b) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubomino na lata 2018 - 2028; 
c) zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 2017; 
d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubomino na lata 2017 – 2028; 
e) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych; 
f) udzielenia pomocy finansowej Województwu – Warmińsko-Mazurskiemu. 
g) zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy Lubomino na rok 2018. 

6. Zamknięcie obrad. 
 

 
 
 
Następnie poinformował, że dnia 15 grudnia 2017 roku do biura rady wpłynął wniosek Radnego 
Stanisława Sienkiewicza o ujęcie radnego w składach Komisji Budżetu i Finansów oraz 
Komisji Rolnictwa, Inicjatyw Gospodarczych i Samorządu Terytorialnego z prośbą o 
rozpatrzenie wniosku na dzisiejszej sesji.   

 

Wniosek stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

W związku z powyższym zwrócił się z pytaniem, kto jest za wprowadzeniem do porządku obrad 
jako pkt.5h projektu uchwały w sprawie wyboru radnego do składu osobowego Komisji 
Budżetu i Finansów oraz jako pkt 5i projektu uchwały w sprawie wyboru radnego do składu 
osobowego Komisji Rolnictwa, Inicjatyw Gospodarczych i Samorządu Terytorialnego 
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W głosowaniu udział wzięło 11 radnych. Za wprowadzeniem zmian do porządku obrad 
głosowało 7 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 3 / 1 osoba nie głosowała/. 
 
Następnie odczytał nowy porządek obrad. 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Informacja o działalności Wójta między sesjami. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Wnioski i zapytania radnych, sprawy różne. 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia budżetu Gminy Lubomino na rok 2018; 
b) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubomino na lata 2018 - 2028; 
c) zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 2017; 
d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubomino na lata 2017 – 2028; 
e) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych; 
f) udzielenia pomocy finansowej Województwu – Warmińsko-Mazurskiemu. 
g) zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy Lubomino na rok 2018; 
h) wyboru radnego do składu osobowego Komisji Budżetu i Finansów; 
i) wyboru radnego do składu osobowego Komisji Rolnictwa, Inicjatyw Gospodarczych 
i Samorządu Terytorialnego. 

6. Zamknięcie obrad. 
 
 
Przewodniczący Rady Paweł Miąsko poddał pod głosowanie nowy porządek obrad. 
 
W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. Za nowym porządkiem obrad głosowało 12 radnych, 
przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Nowy porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 
 
 
 
Ad.2. Informacja o działalności Wójta między sesjami. 
 
Wójt Andrzej Mazur  – przedłożył radzie informację dotyczącą swojej działalności w okresie 
między sesjami tj. od 18.11.2017r. do 19.12.2017r. 

 
Informacja stanowi zał. Nr 5 do protokołu. 
 
W związku z przedstawioną informacją zadano następujące pytania. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz odnośnie pkt.1 informacji zapytał czym spowodowana jest 
zmiana planu zagospodarowania przestrzennego gminy.  
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur poinformował, że zmian dokonuje się na wniosek mieszkańców. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz poprosił o konkrety. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiedział, że jest kilka działek, które są zmieniane. Na 
poprzednich sesjach były podejmowane uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy i teraz zgodnie z nimi 
przystąpiono do zmiany planu zagospodarowania tych działek. „Procedura trwa. Jesteśmy na 
etapie uzgodnień z województwem i sporządzeniu dokumentów oddziaływania na środowisko. 
Jak wszystko będzie gotowe zostanie przygotowana uchwała zmieniająca przeznaczenie w 
planie. „ 
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Radny Stanisław Sienkiewicz „Polega to na urolnieniu czy odrolnieniu działek?” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur  „Różnie. Budynek po byłym komisariacie policji jest na działce 
usługi bezpieczeństwa a chcemy zmienić na mieszkalno – usługową, aby to nie kolidowało z 
przeznaczeniem budynku. Jeśli ktoś chce zmienić przeznaczenie działki ma takie prawo.  Gdy 
zostanie podjęta przez radę uchwała o przystąpieniu do zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy wtedy to realizujemy. Wiem, że będą składane 
jeszcze kolejne wnioski. Procedura jest dość długotrwała trwająca nawet do dwunastu 
miesięcy.” 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Patrząc na działki agencyjne, które są w obrębie miejscowości 
to są one traktowane jako działki budowlane. Jeżeli nawet rolnik chciałby wykorzystywać taką 
działkę jako rolną to jest zmuszony płacić za działkę budowlaną.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur  „Ile się orientuje, każdy sprzedający czy też  agencja musi 
skorzystać z biegłego, który wycenia nieruchomość. Biorą od nas zaświadczenia jak działka 
jest przeznaczona w planie i na podstawie chyba sprzedaży z trzech ostatnich kwartałów jest 
dokonywana wycenia działek. „ 
Dodał, że Agencja Nieruchomości Rolnych zmieniła nazwę na Krajowy Ośrodek Wsparcia 
Rolnictwa. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Kto może taki wniosek złożyć, gdy działka jest we 
właściwości agencyjnej?” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur  „Właściciel, czyli agencja.” 
    
Radny Stanisław Sienkiewicz „Dla agencji to jest żaden interes.”  
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Trudno, żeby agencja pozmieniała działki na mniej korzystne. 
Uważam, że każdy swój interes reprezentuje i Ośrodek Wsparcia Rolnictwa też i trudno, żeby 
sprzedawał taniej. „ 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Patrząc na Dobre Miasto to tam są w miejscowościach działki 
rolne. Najwyraźniej nie mają planu i to jest korzystniejsze dla mieszkańców.”  
Zapytał czy aby zmienić plan zagospodarowanie przestrzennego gminy trzeba zapłacić 14 tyś. 
zł.?  
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiedział, że trzeba zapłacić co najmniej 14 tyś. zł. Jedynie 
w przypadku, gdy ktoś chce zamienić role na kopaliny musi sam takiej zmiany dokonać. 
Właściciel żwirowni musi sam opłacić zmianę miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego. Wszystkie inne zmiany i koszty z tym związane leżą po stronie gminy.  
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Bo to jest tylko ta różnica, że gdybyśmy nie mieli planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy to za każdym razem powinny być wydane decyzje o 
warunkach zabudowy?” 
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Wójt Gminy Andrzej Mazur  „Tak. Musi tego dokonać osoba z uprawnieniami i to też 
kosztuje. O tyle jest to trudne, że wtedy na podstawie sąsiednich działek można ewentualnie 
wydać decyzje odnośnie tej jednej działki.” 
 

 
Radny Adam Wieczorek zwrócił się z pytaniem czy mieszkańcy ponoszą koszty, jeśli chcą 
zmienić przeznaczenie działki? 
 

Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiedział, że jeżeli zmieniliby na działki o wyższej wartości 
i w przeciągu pięciu lat sprzedali to mamy prawo nałożyć opłatę adiacencką. Wówczas 30% 
wzrostu wartości jest dochodem budżetu gminy.  
 

Radny Stanisław Sienkiewicz zapytał czy w miejscowości Wolnica jest budowany nowych 
chodnik? 
 

Wójt Gminy Andrzej Mazur  odpowiedział, że nie. „Jest przebudowywany chodnik, który 
wybudowało starostwo przy drodze kamienistej w taki sposób, żeby złapać odpowiednie spadki 
i położyć asfalt. Ponieważ ta droga jest wygórowana, musiał być podniesiony krawężnik.”  

 

Radny Stanisław Sienkiewicz „Panie Wójcie to co za fachowiec kładł tam ten chodnik i nie 
przewidział tego?” 
 

Wójt Gminy Andrzej Mazur „Zarządca drogi powiatowej”. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „O słupach nie wspomnę.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „W wielu miastach jak się chodzi po chodnikach to jak nie słup 
to słupek stoi w chodniku. To nie jest czymś nowym. Jeżeli przeniesienie słupa kosztuje 100 
tyś. zł a wybudowanie chodnika 50 tyś. zł. to słup stoi w chodniku.”  
 
Sylwia Ciszewska Sołtys Sołectwa Wolnica zabierając głos powiedziała, że poprawiane 
chodniki są bardzo krzywo położone.  Czy będzie tam droga szła? Nie można byłoby tam 
asfaltu wylać? 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Nie do mnie te pytania. Nie mogę odpowiadać za to co robi 
zarządca drogi powiatowej i kogo bierze do wykonania prac.” 
  
Rada Elżbieta Stachura – Możejko „ Może Pan przekazać sugestie.”  
 

Wójt Gminy Andrzej Mazur „Sugestie mogę przekazać. My tylko i wyłącznie odpowiadamy 
za inwestycje dotyczącą położenia asfaltu na drodze od Wolnicy do Różynia. Wszelkie uwagi 
odnośnie projektu i prac okołoinwestycyjnych należy kierować do Starostwa. My tylko po 
prostu użyczyliśmy swoje pieniądze gminne, żeby tę drogę rozpocząć w kierunku Zagon.” 
 

Radny Stanisław Sienkiewicz „Jak ta inwestycja w końcu ma się zakończyć?” 

 

Wójt Gminy Andrzej Mazur „To nie pytanie na dziś i nie do informacji.” 
 

Radny Stanisław Sienkiewicz „Kary będą?” 
 

Wójt Gminy Andrzej Mazur „Jeśli termin zostanie przekroczony kary muszą być. Jeżeli 
Regionalna Izba i Marszałek nie zgodzą się na przedłużenie terminu to nie ma innego wyjścia. 
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Firma albo odstąpi i będziemy rozpisywać jeszcze raz przetarg albo firma zakończy z karami.” 
 

Radny Stanisław Sienkiewicz odnośnie pkt. 3 informacji zapytał, czy firma będzie wywoziła 
nieczystości do naszej zlewni.  
 
Wojciech Michańczyk kierownik RGKiT  odpowiedział, że firma wskazała zlewnie w 
Lidzbarku Warmińskim. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Jaki jest przewidywany koszt, bo to jest zależne załóżmy od 
pojemności zbiornika.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Każdy ma prawo zarejestrować u nas taką firmę. My tylko 
dokonujemy rejestracji. Nam powinno zależeć, aby przynajmniej jedna firma na terenie naszej 
gminy była. Jeśli nie ma wśród naszych mieszkańców takiej firmy to szukamy na zewnątrz. W 
tej chwili są dwie. Jedna firma z Miłakowa i jedna z Lidzbarka Warmińskiego. Jest konkurencja 
i trzeba korzystać z tańszej. Natomiast czy firma zawiezie nieczystości do nas czy do Lidzbarka 
Warmińskiego nie ma znaczenia, ponieważ i tak policzy koszt powrotu.” 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz odnośnie pkt. 4 informacji zapytał, czy miejscowości dostaną 
jeszcze kruszywo? 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiedział, że nie wie. „Ile zostało kruszywa to widać na 
placu, cześć została rozwieziona. Czekamy teraz w niektórych miejscowościach na koparkę, 
żeby zrobiła korytowanie. „  
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Część dostaliśmy od Dobrego Miasta, zrobiliśmy to we 
własnym zakresie no i część z Urzędu Gminy, ale to ciągle brakuje.”  
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „I tak dodatkowo dokupiono 694 tony kruszywa, co nie było 
planowane. Resztę środków przeznaczono na paliwo i sprzęt, ponieważ też już wszystko 
wykorzystano w tym roku. Na więcej liczyć już nie można, bo naprawdę nie mamy więcej 
środków finansowych. Na kolejne poczekamy, aż będzie wpłacany podatek rolny czyli 15  - 16 
marzec.” 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Ostatnio cena tony była po 40,00 zł. teraz wychodzi w 
granicach 57, 00 zł. Czym jest spowodowana podwyżka.?” 
 
Wojciech Michańczyk kierownik RGKiT „Ostatnio było 44,00 zł plus vat ale tej firmy już 
nie ma. „ 
 
Radna Elżbieta Stachura – Możejko odnośnie zarządzenia nr 0050.60.2017 zwróciła się z 
pytaniem jak zostały zmienione zasady udzielania pożyczek z budżetu Gminy Lubomino?  
 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Został wydłużony rok z roku kalendarzowego do roku od 
momentu wzięcia pożyczki. Musieliśmy to zrobić, ponieważ zbyt wolno działają instytucje 
rozliczające nasze fundusze unijne.”  
 
 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Protokół z ostatniej sesji przyjęto 11 głosami „za” przy 1 głosie” wstrzymującym”. 
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Ad.4. Wnioski i zapytania radnych. 
 

Dariusz Jackowski Sołtys Sołectwa Piotrowo poruszył sprawę niszczenia odcinka drogi z 
Wilczkowa do Piotrowa przez jednego obywatela.  
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur  powiedział, żeby sprawę przekazać Dzielnicowemu, który jest 
obecny na sesji. Nie ma innego wyjścia.   
 

Radna Elżbieta Stachura Możejko zapytała, czy to jest rozjeżdżanie czy zanieczyszczanie 
drogi? 
 
Dariusz Jackowski Sołtys Sołectwa Piotrowo odpowiedział, że w tej chwili droga jest 
praktycznie rozdeptana. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Z ciekawości pochyliłem się nad ustawą o utrzymaniu dróg 
publicznych i tak prawdę mówiąc osoba może jeździć. Czemu ma nie jeździć. Jest to droga, 
którą może uczęszczać czy to traktor, czy to samochód.  Jedyne wyjście to drogę tak utwardzić, 
żeby  później nie uszkadzała się nie ma innego wyjścia. Patrząc na ustawę to jasno jest napisane 
jak powinno wyglądać utrzymanie drogi. Nie widzę, żeby nasze drogi szutrowe były 
utrzymywane w ten sposób jak jest napisane w ustawie.” 
 

Wójt Gminy Andrzej Mazur „Mówi się też o dostosowaniu prędkości do warunków 
panujących na drodze o zanieczyszczaniu i niszczeniu drogi oraz przywróceniu do stanu 
pierwotnego. Czy woli Pan, żebym na wszystkich drogach gruntowych w okresie jesienno – 
zimowym postawił znaki 4 tony? Jako zarządca drogi mogę to zrobić. Czy uważa Pan, że to 
jest sposób na załatwienie sprawy? Wszyscy doskonale wiemy, że przy tak mokrym roku 
choćby nie wiem, ile kruszywa w tą mokrą glinę zawieść to i tak się droga rozjedzie. Kwestia 
korzystania z drogi. Można każdą drogę jak się chce popsuć nawet asfaltową. Wszystko jest 
kwestią korzystania z dróg. Trzeba zrozumieć, że są pewne zasoby finansowe i naszą gminę 
stać na tyle - a na więcej nie stać.”  

Dodał, że ostatnie spotkanie na temat dróg zostało zorganizowane właśnie w związku z 
napływającymi skargami na rolników. Rolnik na rolnika skarży i po prostu trzeba we własnym 
gronie usiąść i porozmawiać. Gminy nie stać na to, aby utwardzić wszystkie drogi. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Pozwoli Pan, że się nie zgodzę z tym punktem widzenia. Nie 
będę uzasadniał tego punktu. Omówimy to na uchwale budżetowej w pkt.5a. Wychodzę z 
założenia, że trzeba zwiększyć środki na drogi. To jest jedyne wyjście. „ 
 

Dariusz Jackowski Sołtys Sołectwa Piotrowo stwierdził, że nic to nie da, jeśli zwiększone 
zostaną środki na drogi, skoro ludzie nie będą o nie dbać. Dodał, że droga z Wilczkowa do 
Piotrawa była w dobrym stanie do momentu, kiedy ktoś przestał o nią dbać. Jedna osoba niszczy 
drogę nie patrząc na to, że inne osoby nie mogą wyjechać z miejscowości, bo to nie jest jego 
problem i wszystkiemu jest winny sołtys, bo nic nie robi. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz stwierdził, że gdyby droga była dobrze utwardzona zostałyby 
położone płyty i zostałby wylany asfalt nie byłoby takiego problemu. Nie ma materiału, który 
się nie niszczy. Droga też się będzie niszczyć, ale musimy zwiększyć środki.  Jeżeli nie 
dołożymy do dróg taka sytuacja będzie się powtarzać.  
 
Radna Małgorzat Szpyrka poprosiła, aby Radny Stanisław Sienkiewicz wskazał źródło 
finansowania. Skąd wziąć środki na ten cel? To tylko pobożne życzenia. 
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Radny Stanisław Sienkiewicz „Będziemy na ten temat rozmawiać przy innej okazji. Nie ma 
pobożnych życzeń. Po prostu tak samo jak w budżecie domowym trzeba zmienić wydatkowanie 
środków z jednego na drugi problem, który nas ciśnie finansowo. Nie ma co tego roztrząsać. 
Drogi są robione po pewnym odcinku, ale to wciąż za mało. „ 
 
Jolanta Hernat Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wilczkowie poprosiła o naprawienie 
zatoczki, która znajduje się przy drodze przed wejściem do budynku szkolnego w Wilczkowie. 
Trasą tą jeżdżą duże samochody, które zahaczają czasami o pobocze, stykające się już z 
zatoczką przez co powstały głębokie wyboje. Dobrze byłoby to naprawić.  
Dodała, że swego czasu interweniowała w rejonie dróg w tej sprawie, ale bez skutecznie i cały 
czas jest to nie uporządkowane. Wjazd do szkoły zagraża bezpieczeństwu. Ponadto poprosiła o 
dowiezienie większej ilości kruszywa, aby bardziej utwardzić wjazd od strony boiska.  
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiedział, że sprawdzi na mapie jaka jest szerokość pasa 
drogowego. Czy to znajduje się w pasie drogi wojewódzkiej czy należy do szkoły. Wjazd, jeśli 
chodzi o naprawianie należy do właściciela nieruchomości po zapytaniu zarządcy czy się na 
taką naprawę zgadza.  
 
 
Ad. 5a. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Lubomino na rok 2018. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Miąsko poinformował, że wszystkie komisje zaopiniowały 
projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie.  
 
Ponadto powiedział, że radni przed sesją otrzymali opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej 
dotyczącą budżetu na 2018 rok, która jest pozytywna.  
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Jak wynika z planu budżetu do naszych szkół dokładamy 1,5 
mln. Czym to jest spowodowane Panie Wójcie?” 

 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Niskimi nakładami na subwencję oświatową. Oświatę 
dofinansowujemy z dochodów własnych.”  
Dodał, że ostatnio napisał pismo w imieniu gminy do Pani Minister Edukacji w sprawie 
zwiększenia środków finansowych na Szkołę Podstawową w Wilczkowie. Otrzymał 
odpowiedź, że tylko rezerwa oświatowa 0,4% była przewidziana do tego, aby zwiększyć 
nakłady na szkoły, które wracają z sześcioklasowych do ośmioklasowych. Pani Minister nie 
przewidziała innych środków. Ponadto napisano, że gmina ma przecież dochody własne, 
dotacje i subwencje. Zadania oświatowe cały czas są dokładane. Była już jedna podwyżka płac 
w przyszłym roku będzie kolejna. Wzrost subwencji oświatowej w której jest już wszystko 
ujęte nie pokrywa nawet w połowie podwyżki. Subwencja wzrosła w stosunku do poprzedniego 
roku około 80 tyś. zł. Sama podwyżka 5% z trzech milionów płac to jest około 150 tyś. zł. 
Resztę trzeba dołożyć z dochodów własnych choćby z podatku dochodowego od mieszkańców 
albo podatku rolnego od mieszkańców, który jest płacony w gminie.  
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Rozumiem, że tej subwencji nawet nie starcza na płace?” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „W założeniach miało starczać na płace. W tej chwili Panu 
dokładnie nie odpowiem, ale z pochodnymi na pewno nie wystarczy. Około 90% kosztów to są 
płace. Mówiłem Państwu wcześniej szczególnie przed podjęciem uchwał dotyczących 
dostosowania naszych szkół do reformy, że zaczyna nam się to „rozjeżdżać”. Uczniów ubywa, 
koszty rosną a subwencja stoi w miejscu. Te trzy rzeczy wpływają na to, że z 700 tyś. zł. 
dokładania do oświaty, w momencie, kiedy zlikwidowaliśmy Szkołę w Rogiedlach, urosło 
znowu do 1,5 mln. zł.”  
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Skarbnik Gminy Maria Wojtczak  poinformowała, że płace i pochodne w całym dziele 801 
oświata wynoszą 3.633.284,00 zł.  
 
Radny Stanisław Sienkiewicz zapytał, ile gmina otrzymała subwencji? 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiedział, że 3.180.000,00 zł. 
 
Radna Elżbieta Stachura – Możejko „Wszystkie samorządy dokładają do oświaty.”  
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Rozumiem, ale 1, 5 mln, to z czego te drogi mają powstać. Na 
4,5 mln podatku 1,5 mln oddajemy zostaje 3 mln. „ 
 
Przewodniczący Rady Paweł Miąsko „Czyli co Pan proponuje? Rozwiązać szkoły?” 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Proponuje pozbyć się funduszy na promocję.” 
Następnie zwrócił się z pytaniem czym spowodowana jest różnica 50 tyś. zł. między 
załącznikiem nr 4 a środkami w budżecie, jeśli chodzi o inwestycję na drodze powiatowej 
Wolnica -  Różyń?  
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur wyjaśnił, że inwestycje w większości finansujemy z kredytu, ale 
też 50 tyś. zł. ze środków własnych.  
 
Radny Stanisław Sienkiewicz zwrócił się z pytaniem czym spowodowane jest zwiększenie 
etatów w Urzędzie Gminy?   
 

Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiedział, że doszło stanowisko na odpady komunalne i na 
program 500+. Dodał, że jest wakat na księgową do Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Lubominie. Raz został ogłoszony konkurs na to stanowisko, lecz nikt nie złożył oferty. W 
przyszłym roku zostanie ogłoszony ponownie konkurs.  
 

Radny Adam Wieczorek „Miał być zatrudniony pracownik do pozyskiwania środków 
unijnych.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur  „Będzie. Stanowisko promocji ciągnie się od kilu lat. Robiliśmy 
dwa konkursy i nikt nie wygrał. W tej chwili konkurs jest rozstrzygnięty i od 1 lutego 2018 
roku będzie osoba. Jest o tym informacja w internecie.” 
 
Radny Adam Wieczorek „Z terenu gminy?” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur  „Tak. Pracownik Urzędu Marszałkowskiego pracujący przy 
projektach.” 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Jakie są możliwości, żeby środki z promocji przesunąć na 
drogi?” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „My ślę, że nie przesuniemy dlatego, że z tych środków 
korzystają wszystkie stowarzyszenia. Nie stać nas może na fundusz sołecki, żeby wydać ponad 
200 tyś. zł. na sołectwa. Chociaż dla stowarzyszeń powinniśmy trzymać pieniądze, aby 
przynajmniej tą część sfery kulturalno - rozrywkowej, oświatowej i sportowej utrzymać jeszcze 
w gminie. Pod nazwą promocja kryją się wszystkie zadania stowarzyszeń, które do tej pory 
mamy.” 
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Radny Stanisław Sienkiewicz „Patrząc na dział 600 mamy 161 tyś. zł. tylko na drogi.  Za ile 
będzie planowane kupienie kruszywa jak widzimy taką stację? Może przyszły rok będzie 
lepszy.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Pominął Pan inwestycje, gdzie część środków finansowych jest 
w ramach inwestycji, żeby nie było wydatków bieżących.  Nie doliczył Pan również inwestycji 
drogowej, którą będziemy finansować w przyszłym roku tj. drogi Wolnica – Różyn. Z naszych 
środków będziemy dokładać ponad 600 tyś. zł. Na drogi gruntowe jest może faktycznie 
zaplanowane 161 tyś. zł. a jaki jest podział między usługami a materiałem to trzeba zajrzeć w 
paragrafy.”  
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „W budżecie wydajemy załóżmy jakieś 170 tyś. zł. na 
pracowników interwencyjnych. Czy jest możliwość, żeby trochę ograniczyć tą sytuację? Ci 
pracownicy są, aż tak bardzo potrzebni? Wynika z tego, że wydając te pieniądze to lepiej byłoby 
zatrudnić trzy osoby, które przez cały rok by spokojnie ten temat ogarniały. Zajmowały się 
porządkiem, czystością i naprawami a tak mamy ludzi, którzy sam Pan często widział co 
wyczyniają.” 
 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Tu nie ma też pełnych kosztów. Jak dostajemy pracowników 
publicznych a było ich w tym roku około 10 to przez 6 miesięcy są oni finansowani przez biuro 
pracy z drobnym naszym dofinansowaniem. Nie mówię, że 100% tych ludzi jest trafionych, ale 
od początku jak pamiętam pomagaliśmy bezrobotnym. Jest to też nasze zadanie, żeby dbać o 
tą część ludzi. Mieliśmy teraz dwie czy trzy osoby, które od dłuższego czasu były poza rynkiem 
pracy. Pytanie czy z tej opieki socjalnej też mamy zejść. Pewnie, że łatwiej byłoby zatrudnić 
jeszcze dodatkowo trzy osoby do prac komunalnych.„ 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz stwierdził, że byłoby wówczas około 80 tyś. zł. oszczędności. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur wyjaśnił, że troje ludzie to jest koszt około 90 tyś. zł. w ciągu 
roku. Jeden etat to co najmniej 30 tyś. zł.  
 
Radny Stanisław Sienkiewicz zabierając głos powiedział, że mimo iż jest zwrot z urzędu pracy 
to i tak połowę Urząd Gminy dokłada do pracowników.  Stali pracownicy wiedzą co mają robić. 
„Trzeba byłoby pochylić się nad tym.” 
 
Radna Elżbieta Stachura – Możejko stwierdziła, że ta sytuacja sama się z czasem rozwiąże 
dlatego, że bezrobocie cały czas spada. Nie będzie potrzeby zatrudniania ludzi na interwencję, 
ponieważ praca będzie.  
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur dodał, że czasami przychodzą młodzi ludzie z prośba o odbycie 
stażu. Bez stażu nikt nie chce wziąć takich osób do pracy.  Takie osoby po odbyciu staży 
musimy zatrudnić ze środków własnych na trzy bądź cztery miesiące i to też jest koszt. Cztery 
miesiące to jest 10 tyś. zł.  
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Ile jest planowane na naprawienie kontenerów? W planie 
mamy wydać ponad 37 tyś. zł. na kontenery do odpadów.” 

 

Wojciech Michańczyk kierownik RGKiT  „Jest napisany projekt na zakup nowych 
kontenerów do segregacji odpadów. Będziemy kupować kontenery a nie remontować. „ 
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Radny Stanisław Sienkiewicz zwrócił się z pytaniem czy stowarzyszenie nie mogłoby przejąć 
zajmowania się obsługą hal sportowych w ramach swoich projektów zamiast animatorów, 
którzy kosztują blisko 17 tyś. zł.  
 

 
Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiedział, że organizacjom pozarządowym też trzeba 
zapłacić. Ze środków finansowych, które są w promocji przeznaczone dla organizacji 
pozarządowych, stowarzyszenia organizują zawody sportowe, dożynki itp. składając wcześniej 
oferty w ogłaszanych konkursach. Wynagrodzenia Animatorów są dofinansowywane w 50 % z 
Fundacji Rozwoju Kultury Fizycznej. W wakacje, kiedy nie ma szkoły dokładamy trochę 
więcej. Mija ostatni rok zobowiązania w związku z wybudowaniem orlika. Przez 7 czy 8 lat od 
oddania Orlika trzeba było utrzymać zatrudnienie animatorów. Orlik miał funkcjonować za 
darmo dla wszystkich mieszkańców. Gdy ten czas minie nie będzie konieczności zatrudniania 
animatorów. Przypomniał, że orlik został wybudowany za 40 tyś. zł środków gminy natomiast 
cały koszt budowy to 1 mln. 100 zł.  
 

Radny Stanisław Sienkiewicz „Został kupiony budynek w miejscowości Wilczkowo?” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur ”Nie, dopiero jest robiony poddział?” 

 

Radny Stanisław Sienkiewicz „Tam jest przewidywana biblioteka? Co tam będzie się 
odbywać?” 
 

Wójt Gminy Andrzej Mazur „Zobaczymy. Jak uda nam się to nabyć wtedy myślę, że będzie 
sensowne, żeby Bibliotekę przenieść. Tak komisja zadecydowała. Na razie jesteśmy przed 
decyzją dlatego, że trzeba to jeszcze wycenić. Zobaczyć, czy będzie nas stać i czy będą 
pieniądze po zakończeniu roku. Jeżeli środki finansowe będą to państwo będziecie musieli 
decyzję podjąć. Nie można tego wycenić, bo nie nastąpił jeszcze podział działek. Poza tym 
szkole są potrzebne lokale.” 
 

Radny Stanisław Sienkiewicz „W świetlicy nie ma możliwości wygospodarowania miejsca?” 
 

Wójt Gminy Andrzej Mazur „Kosztem świetlicy tak, ponieważ chcąc wygospodarować 
pomieszczenie na bibliotekę to trzeba byłoby 60 metrów, które tam jest zamknąć i ogrzać. 
Natomiast jeśli zakupimy budynek to można już go użytkować. Ewentualnie pobielić ściany, 
ponieważ pomieszczenie rok stało puste i wyposażyć”. 
 

 

Radny Stanisław Sienkiewicz „Jaki jest planowany koszt przez urząd na ten zakup.” 

 

Wójt Gminy Andrzej Mazur „Nie ma na razie planowanej kwoty, bo nie ma wyceny. Jak będę 
miał wszystkie informacje to Państwu przedłożę, bo musi być uchwała rady.” 
 

Radny Stanisław Sienkiewicz „Co mieszkańcy na to? Chcieliby mieć oddzielną bibliotekę? 
Akurat w tym miejscu czy w jakimś innym?” 
 

Wójt Gminy Andrzej Mazur „Trudno jest mówić w tej chwili na temat jak nie ma sprawy. 
Będzie sprawa będziemy rozmawiać. Bardzo długo trwał ten podział i nie mogliśmy wcześniej 
przystąpić do wyceny. Prawdopodobnie 4 czy 5 stycznia jest wezwanie geodety, gdzie jesteśmy 
stroną. Będą dokumenty będziemy rozmawiać.” 
 
Nie było więcej pytań do projektu uchwały. 
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W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, przeciw 
– 0, wstrzymało się – 1 
 
Uchwała Nr XXV/170/2017 z dnia 19 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Lubomino na rok 2018 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

Wójt Gminy Lubomino zabrał głos w sprawie budżetu: „Mamy około 10 tysięcy hektarów. 
Około 700 jest wyłączonych w związku ze sprzedażą, bo są ulgi budowlane i zakupowe 
trwające pięć albo więcej lat. Wpływy z podatku rolnego od osób prawnych i fizycznych to jest 
1. 133.000,00 zł. a nie dwa miliony. Proszę nie mówić na spotkaniach i zebraniach, że to jest 
dwa miliony. Udział w podatku stanowiącym dochód budżetu państwa, czyli to co my płacimy 
a nie rolnicy tj. podatek dochodowy 1.155.000,00 zł. Relacja już się zmieniła. Nie jesteśmy już 
utrzymankami podatku rolnego. Podatek dochodowy już jest wyższy. Płacą go emeryci, 
renciści, pracownicy i przedsiębiorcy. Subwencja ogólna z budżetu państwa wynosi 
2.518.000,00 zł. w związku z czym państwo wkłada najwięcej pieniędzy do naszego budżetu. 
„ 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Panie Wójcie trzeba podkreślić jeszcze jeden fakt, że 
niejednokrotnie rolnicy są podatnikami VAT. Rolnicy są zarejestrowani jako firmy i też podatki 
płacą. Teraz nie jesteśmy wstanie wyliczyć tego. Naszą przeważającą gałęzią w gminie jest 
rolnictwo jak na razie i nie ma co robić pod górę tym rolnikom.” 
 
Wójt Gminy Lubomino „Równie dobrze możemy podejść do tematu, że dokładamy cały 
podatek rolny do szkół i sprawa jest zamknięta. Nikt nie powinien mówić tutaj, że ja Panu płace 
i muszę zrobić to czy tamto. To jest nie w porządku, jest aroganckie i ja tego też nie chciałbym 
więcej słuchać.”  
 
 
Ad.5b. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubomino 
na lata 2018 – 2028. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Miąsko poinformował, że wszystkie komisję zaopiniowały projekt 
uchwały pozytywnie jednogłośnie. 
 
Nie było pytań do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, przeciw 
– 0, wstrzymało się – 1 
 
Uchwała Nr XXV/171/2017 z dnia 19 grudnia 2017 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Lubomino na lata 2018 – 2028 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
 
 
Ad.5c. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 2017. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Miąsko poinformował, że wszystkie komisję zaopiniowały projekt 
uchwały pozytywnie jednogłośnie. 
 
Nie było pytań do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, przeciw 
– 0, wstrzymało się – 0 
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Uchwała Nr XXV/172/2017 z dnia 19 grudnia 2017 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Lubomino na rok 2017 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę.  
 
Po przerwie na obrady nie powróciła Radna Joanna Kalamarska oraz Radny Józef Karpiński. 
 
Ad.5d. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2017 – 2028. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Miąsko poinformował, że wszystkie komisje zaopiniowały projekt 
uchwały pozytywnie jednogłośnie. 
 
Nie było pytań do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu udział wzięło 10 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, przeciw 
– 0, wstrzymało się – 0. 
 
Uchwała Nr XXV/173/2017 z dnia 19 grudnia 2017r. w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2016 – 2025 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 
 
Ad.5e. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Miąsko poinformował, że wszystkie komisje zaopiniowały projekt 
uchwały pozytywnie jednogłośnie. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Czy nie szkoda tych pieniędzy?” 
 
Wójt Gminy Lubomino „Te pieniądza są znaczone i nie można ich inaczej wykorzystać jak 
tylko przez profilaktykę i pomoc dla osób uzależnionych.” 
 
Radna Elżbieta Stachura – Możejko „Na pewno to jest bardzo ważny cel.” 
 
Na posiedzenie wrócił Radny Józef Karpiński. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Jaka jest efektywność tego programu w naszej gminie?” 
 
Wójt Gminy Lubomino „Bardzo mała. Myślę, że dla młodzieży większa. Jeśli chodzi o osoby, 
które trafiają już uzależnione to 1,5 osoby za mojej kadencji wyszło z nałogu. Jedna osoba po 
dłuższej przerwie wróciła do nałogu.” 
 
Radna Elżbieta Stachura – Możejko „Bardzo duża część z tych pieniędzy przeznaczona jest 
na różnego rodzaju programy profilaktyczne dla młodzieży i dzieci. To są naprawdę dobre 
rzeczy i to nie jest byle co. Przyjeżdżają specjaliści i spotykają się z młodzieżą.” 
 
W głosowaniu udział wzięło 11 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, przeciw 
– 0, wstrzymało się – 1. 
 
Uchwała Nr XXV/174/2017 z dnia 19 grudnia 2017r. w sprawie Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Ad.5f. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu – 
Warmi ńsko-Mazurskiemu. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Miąsko poinformował, że wszystkie komisje zaopiniowały projekt 
uchwały pozytywnie jednogłośnie. 
 
Nie było pytań do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu udział wzięło 11 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, przeciw 
– 0, wstrzymało się – 1. 
 
Uchwała Nr XXV/175/2017 z dnia 19 grudnia 2017r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Województwu – Warmińsko-Mazurskiemu stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 
 
Ad.5g. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy 
Lubomino na rok 2018. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Jaki jest problem, żeby przesunąć objazd dróg Komisji 
Rolnictwa? Objazd jest zaplanowany na styczeń, marzec, kwiecień a pora jesienna? Objazd 
lipiec, sierpień, wrzesień to z reguły te drogi są miarę przejezdności. „ 
 
Radna Elżbieta Stachura Możejko „My ślę, że w miarę potrzeb radni organizują takie 
objazdy.” 
 
 Radny Stanisław Sienkiewicz „Niech Przewodniczący weźmie to pod uwagę.” 
 
W głosowaniu udział wzięło 11 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, przeciw 
– 0, wstrzymało się – 0. 
 
Uchwała Nr XXV/176/2017 z dnia 19 grudnia 2017r. w zatwierdzenia planów pracy Komisji 
Rady Gminy Lubomino na rok 2018 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 
 
Ad.5h. Przystąpienie do wyboru radnego Stanisława Sienkiewicza do składu osobowego 
Komisji Bud żetu i Finansów. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Miąsko zwrócił się z pytaniem kto jest za wyborem radnego 
Stanisława Sienkiewicza do składu osobowego Komisji Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu udział wzięło 11 radnych. Za wyborem radnego do komisji głosowało 9 radnych, 
przeciw – 1, wstrzymało się – 1.   
 
W wyniku głosowania jawnego Radny Stanisław Sienkiewicz został wybrany do składu 
osobowego Komisji Budżetu i Finansów. 
 
Uchwała Nr XXV/177/2017 z dnia 19 grudnia 2017r. w sprawie wyboru radnego do składu 
osobowego Komisji Budżetu i Finansów stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 
 
Ad.5.i. Przystąpienie do wyboru radnego Stanisława Sienkiewicza do składu osobowego 
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Komisji Rolnictwa, Inicjatyw Gospodarczych i Samorządu Terytorialnego. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Miąsko zwrócił się z pytaniem kto jest za wyborem radnego 
Stanisława Sienkiewicza do składu osobowego Komisji Rolnictwa, Inicjatyw Gospodarczych i 
Samorządu Terytorialnego. 

 
W głosowaniu udział wzięło 11 radnych. Za wyborem radnego do komisji głosowało 8 radnych, 
przeciw – 0, wstrzymało się – 3.   
 
W wyniku głosowania jawnego Radny Stanisław Sienkiewicz został wybrany do składu 
osobowego Komisji Rolnictwa, Inicjatyw Gospodarczych i Samorządu Terytorialnego. 
 
 
Uchwała Nr XXV/178/2017 z dnia 19 grudnia 2017r. w sprawie wyboru radnego do składu 
osobowego Komisji Rolnictwa, Inicjatyw Gospodarczych i Samorządu Terytorialnego 
stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 
Przewodniczący Rady Paweł Miąsko przed zamknięcie posiedzenia złożył wszystkim 
życzenia z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia.  
 
 
Ad.6.Zamknięcie obrad. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Miąsko po wyczerpaniu porządku obrad dokonał zamknięcia 
XXV zwyczajnej sesji Rady Gminy. 

 
Protokolant:        Przewodniczący Rady 
    
Ilona Basałygo                      Paweł Miąsko 
 
 
* Pełny przebieg sesji odzwierciedla zapis dźwiękowy znajdujący się na stanowisku ds. obsługi rady gminy. 


